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Ohledně zeleně se nejedná pouze 
o nepřehledný přechod u Kauflandu, 
ale v Jihlavě je více takových míst, 
a hlavně na mnoha místech jsou 
zarostlé nebo na poslední chvíli vidi-
telné dopravní značky, což činí pro-
blémy řidičům neznalým místních 
poměrů.

Ukrytý přechod za mostem ve 
Starých Horách. Pokud jedete ve 
směru z Jihlavy, tak se chodec pře-
cházející zprava schová za sloup a 
navíc je na něm umístěna (z druhé 
strany) dopr. značka A 31 a, návěstní 
deska před železničním přejezdem. 
Chodec je vidět ze vzdálenosti cca 
10 metrů, což opravdu není bezpeč-
né. Podchod je trochu mimo.

Ukrytý semafor u „Mlékárny“. 
Na pravé straně je vidět opravdu na 
poslední chvíli, na levé straně český 
řidič informace nehledá, proto se zde 
často brzdí na poslední chvíli. Zasta-
vit 10tunové vozidlo opravdu není 
jako zastavit osobní vozidlo. Oprav-
du nebezpečné a nepřehledné.

Nepřehledná „Ypsilonka“. Pan 
Řezáč, člen dopravní komise, má 
pravdu. Rád bych se setkal s odbor-
níky ze skupiny městské mobility, 
kteří nedoporučili umístění zrcadla 
pro bezpečné odbočení při jízdě od 
Znojma vlevo do centra na křižovat-
ce Znojemská - Brtnická. Zřejmě ti-
to odborníci nikdy neřídili náklad-
ní vozidlo nebo autobus. Ochotně 
jim na místo postavím devět metrů 
dlouhé IVECO nebo 12 metrů dlou-
hý autobus, a ať ukáží, co umí. Zrca-

Až se něco stane....
S jihlavskou paní primátorkou mám 
jednu zajímavou zkušenost. Před pár 
lety nějaký „chytrý“ úředník z magis-
trátu zřejmě bez rozmyslu povolil 
rozšíření majiteli restaurantu a piz-
zerie na Benešově ulici v Jihlavě o 
zahrádku (spíše rozsáhlou, dodateč-
nou, zbytečně velkou a většinou ne 
plně využitou venkovní provozovnu 
s masivním nábytkem a ohrazením) 
skoro přes celý chodník. 

Takže po okraji chodníku projde 
jen jedna osoba, vozíčkář nemá šan-
ci, kočárek stěží a dva lidé se nevy-
hnou. Takže chodci musí do vozov-
ky. Pozoroval jsem tam maminky s 
kočárky a další lidi, uskakující před 
vozidly zásobování a dalšími auty, 
která jezdí. Někdy i velká auta a dost 
rychle. Většinou vždy dopoledne, ale 
někdy je ulice otevřena i celý den. 

Je to podle mne hazardování se 
zdravím a životy lidí - je asi jen otáz-
kou času, kdy se tam něco stane. 
Informoval jsem o tom osobně paní 
primátorku Koubovou, která ale jen 
namítala, že se jedná o pěší zónu (!). 
Nic v tom nepodnikla dosud, i když 
možná snad jen to, že náhle zmizela 
u muzea při vjezdu do Benešovy uli-
ce cedule s nápisem Pěší zóna. 

To nic nemění na tom, že nebezpeč-
ná zahrádka zůstává vesele dál u piz-
zerky skoro v plné šíři chodníku. Ně-
co podobného nikde v Jihlavě není. 
Takže - až se něco stane, bude pozdě 
litovat zraněné nebo možná i mrtvé 
chodce. A to jen proto, že se po chod-
níku, který je jinak široký, nedá nor-
málně projít. Vladimír Kříž

Z dopisů redakci

Ad Řidiči, dávejte pozor na chodce, chodci...

dlo by opravdu pomohlo. 
Jezdím po Jihlavě každý den s vozi-

dly autoškoly (skupiny: B+E, C, D1, 
D), která řídí žadatelé o ŘP z celé 
republiky. Mnoho z nich jsou zku-
šení dopravní policisté a nestačí se 
divit, jak to „u nás“ vypadá.

Dále by se odborníci měli zamyslet, 
proč přes některé kruhové objezdy 

není vidět. Prý psychologická brzda. 
S těmito rozměrnými vozidly nejde 
do křižovatky vjet stejně rychle jako 
s osobním vozidlem a je podstatně 
delší, takže vznikají situace, kdy na 
nás řidiči troubí, ale my je vidíme na 
poslední chvíli, a co teď s tím?

Karel Tesař, 
učitel autoškoly Policie ČR

PŘI VYJÍŽDĚNÍ z Jihlavy je za mostem ve Starých Horách přechod pro chodce.  
Ti však mohou být ukryti za sloupem, který je z druhé strany rozšířen o značku 
upozorňující na blížící se železniční přejezd.   Foto: Petr Klukan


